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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  

       

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 7 
februari 2024 

Plats och tid  
Kommunstyrelsesalen, klockan 10:30-15:45. 

Paragrafer 

1-31 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S), §§ 5-31 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S) 
Kent Kumpula (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Ulrik Wärnsberg (S), §§ 1-4 

Ej tjänstgörande ersättare 

Ulrik Wärnsberg (S), §§ 5-31, deltar på distans 
Karolin Lundström (V) 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) §§ 1-4 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) 
Mats Gyllander (M) 
Nora Karlsson (C) 
Eva Moberg (KD) Jäv § 5 
Evelina Solem (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Joachim Danielsson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och 
biträdande stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande 
stadsdirektör, Christian Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Åsa Nilsson Bjervner 
kanslichef, Marta Tiberg kommunikationsdirektör, Lena Grapp stadsjurist, Susanne 
Eriksson politisk stabschef, John Hammar och Sara-Carin Öhman kommunsekreterare, 
Ben Solimanaznavi praktikant, samt Anders Fridborg, Ida Bylund Lindman, Sofia 
Westring, Ida Wiking, Johanna Andersson, Sanela Zuna, Andreas Jansson, Eva 
Hermansson Flodin och Mattias Tegefjord föredragande tjänstepersoner. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 1 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att justeringen äger rum tisdagen den 13 februari. 

 

§ 2 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ärende 16. Begäran om utträde ur arbetsgivarförbundet Svensk Scenkonst 
utgår ur föredragningslistan, 

2. att ärende X. Plats på boende för flykting enligt massflyktsdirektivet läggs till 
föredragningslistan, 

3. att initiativärende om väg 600 från Kent Kumpula (SD) läggs till 
föredragningslistan, 

4. att initiativ om ett tryggare Resecentrum från Therez Almerfors (M) med flera 
läggs till föredragningslistan, 

5. att initiativ för att samla aktörer för ett krismöte om cityhandeln från Therez 
Almerfors (M) med flera läggs till föredragningslistan 

6. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan, samt  
7. att bevilja närvaro för Ben Solimanaznavi. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 3 

Träff med Trafikverket 
Rami Yones direktör region öst och Karin Gustafsson avdelningschef underhåll, båda 
från Trafikverket, informerar kommunstyrelsen om vinterns driftstörningar och hur 
arbetet att avhjälpa dem ser ut framöver. 

 

§ 4 

Uppföljning enligt kommunstyrelsens 
uppföljningsplan 
Säkerhetschef Anders Fridborg, chef för avdelningen trygghet säkerhet och beredskap, 
informerar kommunstyrelsen om avdelningens arbete. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 5  

Plats på boende för flykting enligt 
massflyktsdirektivet 
KSN-2024-00397 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att erbjuda den enskilde med dossiernummer  
 Beslutet gäller 

så länge personen omfattas av massflyktsdirektivet. 

Jäv 

Eva Moberg (KD) anmäler jäv och deltar ej i ärendets handläggning. 

Sammanfattning 

Ärendet gäller en ukrainsk medborgare som kommit till Sverige enligt 
Massflyktsdirektivet. Den enskilde, som omfattas av LMA, har ingen rätt att ansöka om 
förmåner enligt socialtjänstlagen SoL (2001:453).  

 
 

Bedömningen är att kommunen är skyldig att tillhandahålla ett boende som 
tillgodoser den enskildes behov.   

 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 2 februari 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 6 

Föredragningar inför beslut 
Föredragningar inför beslut hålls i följande ärenden: 

Slutrapport Handlingsplan för ett tryggare Gränby och Kvarngärdet 2020–2023 

Handlingsplan för Gränby, Kvarngärdet och Löten 2024-2030 

 

§ 7 

Informationsärenden 
Kommunikationsdirektör Marta Tiberg informerar kommunstyrelsen om 
kommunikationsstabens arbete under det tredje kvartalet 2023. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 8  

Inhyrning av digital studio i stadshuset 
KSN-2022-03223 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till kommunledningskontoret att av Uppsala kommun arenor och 
fastigheter AB och fastigheter beställa produktion av den digitala studion 
baserat på vad som framgår av föredragningen. 

Sammanfattning 

Flera större organisationer har idag utvecklat en egen studioverksamhet då antalet 
kommunikationsinsatser som har behov av studioinspelning ökar. Det finns således en 
betydande tidsbesparande effekt av att ha en studio på arbetsplatsen. Den typ av 
studio som kommunen är i behov av går idag inte att hyra inom en rimlig restid från 
stadshuset. Exempel på organisationer som byggt studio är Region Uppsala, Sveriges 
kommuner & regioner samt Vattenfall. Uppsala kommun är i behov av en lättåtkomlig 
studio, över vilken man har rådighet, för att kunna möta efterfrågan på 
kommunikationsinsatser. En utredning av kostnaderna för utveckling av studio har 
gjorts vilken visar på att kostnaden för en studio i stadshuset är konkurrenskraftig i 
relation till lokalens placering. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 8 
• Tjänsteskrivelse daterad 29 december 2023 
• Bilaga 1, behovsbeskrivning 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L), Kent Kumpula (SD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och 
Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras avslagsyrkande med följande motivering: 
Varje skattekrona måste användas med respekt för uppsalaborna. Det är inte 
ansvarsfullt att kommunen använder skattemedel för att bygga en kommunal filmstudio 
när andra viktiga verksamheter inom välfärdens kärna inte får de medel de efterfrågar 
och behöver. Vi kommer aldrig att acceptera skatteslöseri och detta är ett tydligt exempel 
på just detta.  
Det har länge förts fram förslag på en kostsam studio för digitala produktioner i Uppsala 
kommun. Vi har redan en ministudio i stadshuset, och en större studio på 
Verkstadsgatan. I stället för dyra investeringar borde vi inledningsvis upphandla denna 
tjänst i ett centralare läge, för att undersöka behovet, innan vi går vidare med dyra 
investeringar. 
Dessutom blir det fel att använda gatuplanet i stadshuset för denna verksamhet. Delvis 
för att behovet av ljudisolering och liknande därmed blir större. Men framför allt för att vi 
ställer krav på privata fastighetsaktörer att avsätta ytor för publik verksamhet i gatuplan 
– men i det här fallet klarar vi inte själva som fastighetsägare att få till en uthyrning till 
externa hyresgäster. Och då kompenserar vi med internuthyrning. 
Det är inte rimligt att det ska gälla olika regler för kommunen och privata aktörer. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Att sända live klarar vi bevisligen av i och med att kommunfullmäktige sänds live, utan en 
digital studio för nästan 9 miljoner kronor. Ska kommunikatörerna börja videoblogga nu 
också? När vi inte ens har vatten att släcka bränder med på våra brandstationer på 
landsbygden ska vi inte spendera en kostnad som överstiger fyra tankbilar med vatten på 
en digital studio. Vi borde spara in på kommunikationsstaben, inte spendera mer pengar 
på den. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Givet det ekonomiska läge vi befinner oss i måste kommunen prioritera det kommunala 
kärnuppdraget såsom skola, infrastruktur och äldreomsorg. Att investera nästan 9 
miljoner kronor i en digital studio är inte att förvalta Uppsalabornas skattemedel på ett 
ansvarsfullt sätt. Istället kan denna tjänst med fördel upphandlas från näringslivet och 
på så sätt frigöra resurser till mer centrala samhällsfunktioner. Då kan vi nytta av 
specialiserad kompetens och teknologiska resurser utan att belasta den interna 
organisationen. Detta möjliggör en effektivare användning av skattebetalarnas pengar 
samtidigt som vi främjar det lokala näringslivet. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Särskilt i ekonomiskt ansträngda tider som nu är det mycket viktigt att prioritera 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

begränsade resurser till välfärdens kärnverksamheter. Att kostnadseffektivt säkerställa 
viktig samhällsinformation, som är lätt tillgänglig, kopplat till välfärdens 
kärnverksamheter är viktigt. Det är mycket tveksamt om en liknande studio i nuläget är 
motiverad. Om liknande tjänster inte anses möjliga att till rimliga kostnader köpas in från 
marknaden är det viktigt att försöka upphandla en privat samarbetspartner som kan 
bidra till att finansiera den löpande driften av den digitala studion. En samarbetspartner 
som kan säkra att studion blir av värde för organisationer utanför Uppsala kommun. UP 
anser att det är fel att i nuläget prioritera en liknande investering. 
Ett liknande investeringsärende ska inkludera en tydligare investerings- och driftskalkyl. 
Det är genom att ta del av en tydlig investerings- och driftskalkyl som kommunstyrelse 
har en rimlig möjlighet att värdera om en föreslagen investering är motiverad. Kvalitén i 
kommunens digitala kommunikation måste vara av hög kvalité. Vi ska redan idag kunna 
förvänta oss att den är det med tanke på att kommunen bär kostnaden för nästan ett 
hundra kommunikatörer. Om kommunen vill genomföra en satsning på en digital studio 
ska investeringskalkylen inkludera att runt hundra kommunikatörer kan reduceras till 
maximalt sjuttio och därigenom både påvisa en kvalitetsförbättring och en stor 
ekonomisk effektiviseringseffekt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 9  

Yttrande över förslag till Länsstyrelsen i 
Uppsala Läns Strategi för ett jämlikt och 
jämställt Uppsala Län 2024 - 2030 
KSN-2023-03263 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till förslag på Länsstyrelsen i Uppsala läns Strategi för ett 
jämlikt och jämställt Uppsala län 2024 – 2030. 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen har tagit fram ett förslag till Strategi för ett jämlikt och jämställt Uppsala 
län. Uppsala kommun har medverkat i framtagandet av strategin. Strategin syftar till 
att identifiera och samla länets gemensamma visioner och viljeinriktningar för att 
tillsammans främja ett mer jämlikt och jämställt Uppsala län.  

Kommunstyrelsen föreslås avge yttrande i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 9 
• Tjänsteskrivelse daterad den 22 december 2023 
• Bilaga 1, Yttrande över förslag till Länsstyrelsen i Uppsala läns strategi för ett 

jämlikt och jämställt Uppsala län 2024 – 2030 
• Bilaga 2, Strategi för ett jämlikt och jämställt Uppsala län 2024 – 2030  

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar att ärendet återremitteras 
för att revidera yttrandet till att ha en mycket mer kritisk inställning till den strategi som 
länsstyrelsen presenterar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpulas (SD) återremissyrkande mot at avgöra 
ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget återremissyrkande 
med följande motivering: 
Detta program är fullt av flosker och vänsterpolitiska problembilder och analyser av 
skräpkvalité. Länsstyrelsens program grundar sig på ett pseudovetenskapligt, 
marxistiskt och genusinriktat maktperspektiv. Större delen av programmet utgår från 
förutbestämda problembilder om strukturell diskriminering och rasism. De mål som 
presenteras utgör olika former av socialistisk omfördelning av makt mellan grupper. 
Kommunen har ingen större användning av detta program och bör inta en mycket kritisk 
inställning till Länsstyrelsens strategi. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Att öka jämställdheten är en av samhällets viktigaste frågor och utmaningarna är 
fortsatt många. Kvinnor tjänar fortfarande bara i genomsnitt 90 procent av vad män gör, 
för att inte tala om att mäns våld mo kvinnor fortfarande är ett utbrett problem. Därför 
hade det varit rimligt att kommunen bemött Länsstyrelsens förslag till strategi med lite 
större seriositet och entusiasm än med ett yttrande på en knapp sida. Att utan självkritik 
slå ifrån sig och hävda till att den egna verksamheten redan gör allt som behöver göras 
och att man inte har något att lära är inte ett gott tecken på hur kommunens 
jämställdhetsarbete kommer att utvecklas. Det är sorgligt att kommunen inte verka ta 
frågan på större allvar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 10  

Slutrapport Handlingsplan för ett tryggare 
Gränby och Kvarngärdet 2020–2023 
KSN-2020-00683 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna slutrapporten och avsluta Handlingsplan för ett tryggare Gränby 
och Kvarngärdet 2020–2023. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 11 mars 2020 § 44 att anta Handlingsplan för ökad 
trygghet i Gränby och Kvarngärdet för åren 2020–2021. Under arbetets gång har beslut 
tagits om att förlänga handlingsplanen till att gälla för perioden 2020–2023.  

Arbetet med handlingsplanen har upplevts som framgångsrikt på flera plan, genom att 
det skapat en grund för samverkan och samordning internt mellan förvaltningar. Det 
har även lett till utökad extern samverkan för att öka tryggheten i området. Bland 
annat tillsammans med polis, kommunala bolag, privata bostadsbolag och 
civilsamhället i området.  

Ett behov av bredare omtag av handlingsplanens syfte och målsättning har 
identifierats. Samordningen av områdesarbete i Gränby, Kvarngärdet och Löten, för att 
främja en positiv utveckling av området, behöver fortsätta ur ett längre tidsperspektiv. 
Fokus är fortsatt ökad trygghet och minskad brottslighet men även att främja jämlika 
livsvillkor samt goda uppväxtförhållanden för barn och unga. Detta kommer att ingå i 
den nya handlingsplan som föreslås beslutas för åren 2024–2030.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 10 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 november 2023 
• Bilaga 1. Slutrapport Handlingsplan för ett tryggare Gränby och Kvarngärdet 

2020–2023 



Sida 14 (55) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Trygghet är en av de allra viktigaste aspekterna för ett gott liv. Den kanske främsta 
förutsättningen för frihet och självförverkligande. Ur det perspektivet var det helt rätt att 
utarbeta en handlingsplan för Gränby och Kvarngärdet. Att tryggheten också verkar ha 
ökat är därför mycket positivt. Arbetet är däremot på intet sätt färdigt och stora delar av 
Gränby och Kvarngärdet, till exempel författargatorna, brottas fortfarande med hög 
arbetslöshet.  
Det är ständigt angeläget att vidta nödvändiga åtgärder för att stävja otrygghet i alla 
områden den blossar upp. M, C och KD har därför lagt många förslag för att minska 
utanförskapet och hjälpa fler i arbete. Huruvida handlingsplanen innehållit nödvändiga 
åtgärder är däremot inget som går att avgöra utifrån slutrapporten. Trots att många 
aktiviteter redovisas i den påvisas inga tydliga resultat. En handlingsplan måste präglas 
av betydligt större mätbarhet, med tydliga indikatorer där det går att avgöra vilka 
åtgärder som har gett resultat. Det är något vi nu saknar. 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Handlingsplanen har lagt ett stort fokus på mjuka sociala åtgärder i form av till exempel 
idrotts- och kulturaktiviteter, skolfrågor samt arbetsmarknadsåtgärder. Ett tydligare 
fokus borde kanske ha varit på direkta brottsbekämpande åtgärder för att vända den 
negativa utvecklingen, exempelvis genom ökade inslag av trygghetskameror och 
ordningsvakter. Kommunen borde försöka motverka och försvåra för kriminella att verka 
och bosätta sig i kommunen och i problemtyngda områden. Ett stort fokus framöver bör 
ligga på att minimera nyinvandring, bekämpa hedersförtryck och försöka minimera 
segregation genom att maximera människors anpassning till det svenska samhället. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna har varit en del i utformningen av handlingsplanen för ett tryggare Gränby 
och Kvarngärdet under perioden 2020–2023. Engagemanget i stadsdelarna har 
resulterat i såväl ökad samverkan inom kommunen som tillsammans med boende i 
området. Vi gläds åt att se konkreta resultat genom det ökade samarbetet mellan bland 
annat civilsamhälle, polis, fastighetsägare, föreningar och andra aktörer i området. Vårt 
mål är ett långsiktigt arbete för att skapa trygga och trivsamma stadsdelar i hela 
Uppsala. 
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§ 11  

Handlingsplan för Gränby, Kvarngärdet och 
Löten 2024-2030 
KSN-2023-02884 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att i punkt två under vad kommunen ska göra i ”Tema barn och ungas 
uppväxtvillkor” stryka ”där den är låg”, 

2. att under temaområdet Goda livsmiljöer formulera om den tredje punkten till: 
”utveckla samverkan med fastighetsägare och näringsliv samt involvera 
bostadsrättsföreningar och civilsamhället för goda livsmiljöer.”, 

3. att lägga till punkten ”arbeta med insatser genom ett främjande arbete för 
aktiv och meningsfull fritid” till Tema: Barn och ungas uppväxtvillkor, samt 

4. att med ändringarna ovan anta Handlingsplan för Gränby, Kvarngärdet och 
Löten 2024–2030 enligt ärendet bilaga 1. 

Sammanfattning 

Under 2020–2023 har ett förvaltningsöverskridande arbete inom ramen för 
Handlingsplan för ökad trygghet i Gränby och Kvarngärdet bedrivits. Arbetet har 
upplevts som framgångsrikt, genom att det skapat en grund för samverkan och 
samordning både internt mellan förvaltningar samt utökad samverkan för ökad 
trygghet i området tillsammans med kommunala bolag, privata bostadsbolag och 
civilsamhället i området.  

Även om förflyttningar gjorts inom en rad områden finns det behov av fortsatt krafttag. 
Arbetet behöver breddas till att också innefatta bredare sociala hållbarhetsfrågor där 
även kompensatoriska och främjande insatser inkluderas i syfte att främja jämlika 
livsvillkor. Kommunen behöver fortsätta arbeta tillsammans med flera parter och mot 
en längre tidshorisont som sträcker sig till 2030. 

Handlingsplan för Gränby, Kvarngärdet och Löten 2024-2030 tar sin utgångspunkt i 
erfarenheter och lärdomar från den tidigare handlingsplanens genomförande, från 
nulägesanalys och kunskap från lokala aktörer från olika sektorer.  

Förvaltningen uppdaterar handlingen inför kommunstyrelsens sammanträde i enlighet 
med överläggningen på sammanträdet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 11 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 november 2023 
• Bilaga 1, Handlingsplan för Gränby, Kvarngärdet och Löten 2024-2030 
• Bilaga 2, Nulägesanalys av Gränby, Kvarngärdet och Löten 2023 

Yrkanden 

Kent Kumpula yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand 
att återremittera ärendet för att komplettera med tydliga målsättningar i form av t.ex. 
ökning i procent eller andelar som ska uppnå vissa nivåer för att skapa en tydligare 
måluppföljning. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand 
(1) att i punkt två under vad kommunen ska göra i ”Tema barn och ungas uppväxtvillkor” 
stryka ”där den är låg”, 

(2) att lägga till följande mening ”i områden med hög andel hyresrätter bör nybyggnation 
av ägda boendeformer prioriteras”, 

(3) att bättre involvera bostadsrättsföreningar och civilsamhället i området. 

Linda Eskilsson (MP) yrkar  
att lägga till punkten ”arbeta med insatser genom ett främjande arbete för aktiv och 
meningsfull fritid” till Tema: Barn och ungas uppväxtvillkor, samt att ärendet ska avgöras 
idag. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) lägger fram följande 
jämkningsyrkande: 

(1) att bifalla yrkandet om att i punkt två under vad kommunen ska göra i ”Tema barn 
och ungas uppväxtvillkor” stryka ”där den är låg”. 

(2) att avslå tillägget ”i områden med hög andel hyresrätter bör nybyggnation av ägda 
boendeformer prioriteras.” 

(3) att under temaområdet Goda livsmiljöer formulera om den tredje punkten till detta: 
”utveckla samverkan med fastighetsägare och näringsliv samt involvera 
bostadsrättsföreningar och civilsamhället för goda livsmiljöer.” 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Erik Pelling (S) med fleras jämkningsyrkande. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) jämkar sig med Erik 
Pelling (S) med fleras yrkande (3). 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Therez Almerfors (M) med 
fleras ändringsyrkande (1) samt Erik Pelling (S) med fleras ändringsyrkande (3). 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande (2) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Linda Eskilssons (MP) 
yrkande. 

Ordföranden ställer finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag reviderat enlig bifallna ändringsyrkanden ovan. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande samt i ändringsyrkande (2) med 
följande motivering: 
Nulägesanalysen är ett mycket bra underlag för att arbetet ska kunna följas upp och 
utvärderas. Vi är positiva till de indikator som ska mätas men efterfrågar tydligare, 
mätbara målsättningar. Att endast skriva att det ska bli ”bättre” är inte tillräckligt. Vi 
behöver veta ifall skattepengarna går till effektiva åtgärder och att de leder till de mål 
kommunen vill uppnå.  
I flera av områdena som handlingsplanen avser är andelen hyresrätter väldigt hög, och 
trots att det finns skrivningar om att det behövs en blandad bebyggelse anser vi att det 
behövs ett förtydligande om att det ska byggas fler bostadsrätter i dessa områden. Att 
kunna göra bostadskarriär inom sitt eget område är av stor vikt.  
Det är positivt att vi fick gehör för våra förslag om att öka måluppfyllelsen i skolan ska 
gälla alla och inte bara där den är låg och att en skrivning om att inkludera civilsamhället 
och bostadsrättsföreningarna lades till.  
För att få till ett väl fungerande områdesarbete är det avgörande att ha aktörer som har 
en lokal koppling. Självklart kommunal verksamhet som skolor, förskolor och 
idrottsanläggningar. Men fram för allt fastighetsägare och företrädare för de boende i 
området. Här har civilsamhället i vid mening en mycket viktig roll, men i mer inskränkt 
mening är det just fastighetsägare som behöver vara involverade. Alltså inte bara i 
hyresbestånden, i form av exempelvis Uppsalahem, andra hyresvärdar och 
hyresgästföreningen, utan även de bostäder i området som har andra upplåtelseformer. 
Bostadsrättsföreningarna är därför nyckelaktörer i samverkan, gärna i lite vidare 
geografi, där det även kan finnas några ägda bostäder där samfälligheter / 
villaägarföreningar bör engageras. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Tyvärr har Uppsala socialförvaltning lämnat sin geografiska organisation och där är det 
avgörande att man på andra sätt behåller en stark lokalkännedom och har personer 
involverade som har relationer i det aktuella området. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Handlingsplanen ha ett stort fokus på mjuka sociala åtgärder i form av till exempel 
idrotts- och kulturaktiviteter, skolfrågor samt arbetsmarknadsåtgärder. Ett tydligare 
fokus borde kanske vara på direkta brottsbekämpande åtgärder för att vända den 
negativa utvecklingen, exempelvis genom ökade inslag av trygghetskameror och 
ordningsvakter. Kommunen borde försöka motverka och försvåra för kriminella att verka 
och bosätta sig i problemtyngda områden. Ett stort fokus framöver bör ligga på att 
minimera nyinvandring, bekämpa hedersförtryck och försöka minimera segregation 
genom att maximera människors anpassning till det svenska samhället. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Viktigt att säkerställa en relevant beskrivning av nuläget och en mätbar önskad 
förbättring under den tid som den nya handlingsplanen ska verka. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 12  

Ekonomiskt stöd till Uppsala 
studentorganisationer 2024 
KSN-2023-03614 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utbetala ekonomiskt stöd för 2024 om  
133 000 kronor till Uppsalastudentkår,  
61 000 kronor till Uppsalateknolog-och naturvetarkår,  
49 000 kronor till Föreningen Uppsalaekonomerna,  
40 000 kronor till Juridiskaföreningen,  
33 000 kronor till Ultuna studentkår,  
32 000 kronor till Farmaceutiska studentkåren,  
32 000 kronor till Veterinärmedicinska föreningen och 
300 000 kronor till kuratorskonventet, samt 

2. att uppdra till kommunledningskontoret att återkomma med förslag på 
översyn av det ekonomiska stödet till studentorganisationerna. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har under ett antal år stöttat Uppsalas studentorganisationer 
ekonomiskt genom ett årligt bidrag. Stödet är viktigt för att organisationerna ska 
kunna bedriva studiesocial-, alumn-och näringslivsfrämjande verksamhet. 

För att erhålla det ekonomiska stödet från Uppsala kommun förbinder sig respektive 
studentorganisation att genomföra aktiviteter som till exempel främjande av kontakter 
mellan studenter och arbetsmarknad eller kampanjen Varannan Vatten i samband 
med Valborgsfirandet. Dessa aktiviteter regleras genom årliga avtal mellan Uppsala 
kommun och respektive studentorganisation. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 12 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 december 2023 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar att bjuda in representanter för Uppsala Universitet och 
SLU och eventuellt andra relevanta parter för en diskussion om studentlivet i Uppsala och 
hur vi kan stödja detta på bästa sätt framöver. Detta som en grund för framtida 
revidering av stödets utformande. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att uppdra till kommunledningskontoret att återkomma med förslag på översyn av det 
ekonomiska stödet till studentorganisationerna. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande. 

Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand bifall till Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Erik Pelling (S) med fleras yrkande mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Jonas Segersam (KD) med fleras tilläggsyrkande med följande motivering: 
rots att det finns forum där flera av dessa aktörer möts idag anser vi att det är viktigt att 
bjuda in till ett möte med syfte att höra hur kommunen kan stötta parterna på bästa sätt 
och för att tillsammans revidera utformningen av stödet.  
Studentlivet är en mycket viktig del av framför allt ”pulsen” i Uppsala innerstad. De 
många nationshusen är anrika institutioner som måste hållas levande för att 
studentnärvaron i framtiden ska säkras. Vi vill se en större koppling till kommunens 
riktlinje för studentsamverkan och de medel som vi betalar ut för de studiebevakande 
organisationerna. Med allt fler utbildningsanknutna sammanslutningar har våra 
studentorganisationer olika förutsättningar. . Vi välkomnar friheten för studenterna att 
organisera sig som de vill, men bidragsgivandet kan delvis styra vilka verksamheter vi 
som kommun vill uppmuntra. Och är det något vi behöver slå vakt om är det levande 
studentverksamhet i nationshusen.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Det vore bra om Uppsala kommun kunde samråda med i första hand Uppsala universitet 
och SLU om hur vi slår vakt om och utvecklar studentlivet i Uppsala. Som en grund för 
kommande beslut på detta område. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 13  

Representation vid vänortskonferens 2024 
KSN-2023-03615 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunfullmäktiges ordförande, fyra ledamöter eller ersättare från 
kommunstyrelsens arbetsutskott varav två från styret och två från 
oppositionen, samt stadsdirektör representerar Uppsala kommun under 
vänortskonferensen i Tartu 23 – 25 maj 2024. 

Sammanfattning 

Uppsala och våra vänorter Baerum (Norge), Frederiksberg (Danmark), Hafnarfjördur 
(Island), Tartu (Estland) och Tavastehus (Finland) arrangerar vart annat år en 
vänortskonferens. Värdskapet turnerar runt mellan vänorterna och syfte är dels att 
stärka banden mellan vänorterna, dels att diskutera och byta erfarenheter kring ett 
aktuellt ämne. 

Uppsalas estniska vänort Tartu står värd för vänortskonferensen 2024 som arrangeras 
den 20–25 maj.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 13 
• Tjänsteskrivelsen daterad 22 januari 2024 
• Bilaga: Inbjudan till vänortskonferens 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 14  

Nya avtalsvillkor inför framtida rekryteringar 
av förvaltningsdirektörer och verkställande 
direktörer 
KSN-2024-00117 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att göra justeringar i avtal för förvaltningsdirektörer och verkställande 
direktörer som innebär att anställningen avslutas på endera partens initiativ 
enligt överenskommelse, men dock tidigast en månad efter att beslutet har 
fattats, 

2. att omställningsersättningens konstruktion ändras för att tydliggöra att 
samma omställningsersättning utgår oavsett vem som initierat avslutet, samt 
att all inkomst samordnas, 

3. att rätten till omställningsersättning minskar med en månadslön per varannan 
arbetad månad, efter det att personen fyllt 65 år, vilket innebär att rätten till 
omställningsersättning upphör när personen fyller 67 år, samt 

4. att den nya avtalskonstruktionen gäller avtal ingångna från 2024. 

Sammanfattning 

Ärendet handlar om att arbetsgivaren ser behov av att göra justeringar i avtal för 
förvaltningsdirektörer och verkställande direktörer. Justeringarna omfattar 
förändringar gällande uppsägningstid, omställningsersättningens konstruktion samt 
regler för samordning. Därtill införs en bortre gräns för omställningsersättningen. 

Genom föreslagna justeringar i avtalet kan kommunen undvika att det påverkar vilken 
part som tar initiativ till avslut, säkerställa att samma omställningsersättning utgår 
oavsett vem som initierat avslutet, minska den onödiga kostnaden för arbetsbefriad 
uppsägningstid, undvika långdragna avslutsprocesser samt förenkla avslut när 
samarbetsmöjligheterna är uttömda från båda håll. En bortre gräns för 
omställningsersättningen innebär att kommunen kan undvika avtal som varar livet ut 
och undvika att omställningsersättningen blir ett alternativ till pension 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 14 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 januari 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Med tanke på att de garanterade ersättningsnivåerna nu är höga är det dags att börja 
utvärdera om inte större korrigeringar av ersättningar till förvaltningsdirektörer och VDar 
ska vara rörliga och kopplas till av nämnden/styrelsen fastställda tydliga och mätbara 
mål som ska vara uppfyllda under ett verksamhetsår. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 15  

Handlingsplan till vattenprogrammet 2024-
2026 
KSN-2023-01966 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna Handlingsplan för vattenprogrammet 2024–2026 enligt bilaga 1, 
samt 

2. att Uppsala kommun ska ta initiativ för att i samverkan med Heby och Tierps 
kommuner ta fram relevanta åtgärder för Tämnaren. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade 1 mars 2021 att anta ett Vattenprogram med 
tillhörande handlingsplan (§ 51). I samband med 2022 års uppföljning av program och 
handlingsplaner beslutade kommunfullmäktige att 27 februari 2023 (§39) ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en ny handlingsplan för Vattenprogrammet. 
Bakgrunden till revideringen är att tiden för åtgärdernas genomförande löpt ut och det 
finns behov av att formulera nya åtgärder för fortsatt måluppfyllelse av 
Vattenprogrammet, eftersom arbetet med förbättrad vattenkvalitet är långsiktigt och 
kontinuerligt.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 15 
• Tjänsteskrivelse daterad 22 december 2023 
• Bilaga 1, Handlingsplan för vattenprogrammet (inklusive bilagor) 
• Bilaga 2, Protokoll från förankringsturné 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar att: 
(1) att handlingsplanen ska ålägga berörd nämnd att utföra mätningar av PFAS i dricks- 
och grundvattnet i kommunen. 
(2) att Uppsala kommun ska ta initiativ för att i samverkan med Heby och Tierps 
kommuner ta fram relevanta åtgärder för Tämnaren. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Therez Almerfors (M) med 
fleras yrkande (2)  

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) med följande motivering: 
Vi har tidigare påpekat behovet av att vidta åtgärder för att rädda sjön Tämnaren från 
igenväxning inom en överskådlig framtid. Det är bra att se över åtgärder uppströms 
exempelvis i form av fler våtmarker, och konnektivitet i Tämnarån, men ska man 
åstadkomma en varaktig förändring behöver man se över vattendomen och 
dämningsplanen för sjön. Därför var det bra att styret gick vårt yrkande tillmötes på 
denna punkt.  
I Uppsala har vi problem med PFAS i både dricks- och grundvattnet och det behöver vi 
bevaka. Att en nämnd därför skulle få ansvaret för att mäta halterna i vattnet är viktigt 
för att vi ska kunna följa upp och kunna agera vid behov. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 16  

Samråd för Handlingsplan för trafikbuller 
2024-2028 
KSN-2024-00081 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att sända Handlingsplan för trafikbuller 2024-2028 på remiss till Trafikverket, 
Region Uppsala och Länsstyrelsen Uppsala, 

2. att en medborgardialog genomförs enligt 5 kap. 7 § miljöbalken, samt 
3. att sända Handlingsplan för trafikbuller 2024-2028 på internremiss till berörda 

nämnder och bolag enligt sändlista bilaga 5. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har enligt förordningen om omgivningsbuller (SFS 2004:675) kartlagt 
bullerkällor inom kommunen och beräknat antalet bullerutsatta boende. Som följd av 
kartläggningen ska kommunen ta fram ett åtgärdsprogram mot omgivningsbuller. 
Uppsala kommun uppfyller kraven för åtgärdsprogram genom att ta fram en 
handlingsplan för trafikbuller. Handlingsplanen blir ett bindande dokument för främst 
bullerskyddsåtgärder som kommunen ska vidta mellan 2024 och 2028 för att minska 
bullerproblematiken i särskilt utsatta områden. Handlingsplanen fokuserar särskilt på 
vägtrafiken eftersom den är den främsta källan till omgivningsbuller i Uppsala 
kommun samt också är den bullerkälla som kommunen har rådighet över i befintlig 
miljö.  

Handlingsplanens främsta syfte är att minska kommuninvånarnas exponering för 
omgivningsbuller och därmed de negativa hälsokonsekvenserna. Handlingsplanen 
förtydligar även genomförande och uppföljning av de långsiktiga målen avseende 
buller som återfinns i översiktsplan 2016 och i kommunens fokusmål. Åtgärderna är 
indelade i åtgärdsområdena Bullerskyddsåtgärder i befintlig miljö och Förebyggande 
åtgärder. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 16 
• Tjänsteskrivelse daterad 12 januari 2024   
• Bilaga 1, Samrådsversion av Handlingsplan för trafikbuller  
• Bilaga 2, Ekonomiska konsekvenser  
• Bilaga 3, Mål, riktvärden och rekommendationer för omgivningsbuller  
• Bilaga 4, Bullerkartläggning 2022 
• Bilaga 5, Sändlista för internremiss 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Föreliggande handlingsplan innehåller planer för ganska lösa åtgärder när det gäller 
minskat buller i Uppsala. Tyvärr är inte spårtrafik med, och inte heller åtgärder för 
framtida buller från den kommande spårvägsanläggningen. Planen borde vara tydligare 
med att prioritera åtgärder som ger störst effekt för att minska buller i Uppsala. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 17  

Yttrande alternativa lokaliseringar fyra spår 
länsgränsen - Söder Bergsbrunna 
KSN-2021-01519 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Projekt fyra spår Uppsala omfattar två järnvägsplaner, varav den norra inkluderar 
Uppsala central och sträckan till söder om stationen i höjd med Bergsbrunna. För den 
södra delen genom Knivsta och Sigtuna kommuner har Trafikverket skickat en 
lokaliseringsutredning för de två nya spåren på samråd till Uppsala kommun. 

Trafikverket ska ta ställning till vilket alternativ som blir föremål för fortsatt planering i 
maj 2024. Därefter fortsätter arbetet med järnvägsplanen som bedöms vinna laga kraft 
2027. Byggstarten planeras att genomföras tidigast 2028. 

Samrådshandlingarna kan läsas i ärendets bilaga 2. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 24 januari 2024 
• Bilaga 1, förslag till yttrande 
• Bilaga 2, samrådshandling 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna vill se en annan utbyggnad i sydöstra Uppsala och vill att det tas fram en ny 
fördjupad översiktsplan för området där trygghet och trivsel överordnas täthet.  
Fyrspåret är jätteviktigt för Uppsalas utveckling och för framkomligheten för hela 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Mälardalen samt transporter för hela landet. Människor måste kunna pendla i en 
fungerande arbetsmarknadsregion och få ihop livspusslet. Vi hoppas på en god dialog 
med medborgare och organisationer för en framgångsrik dragning av den viktiga 
investering som fyra spår innebär. 
Det är även viktigt att rusta upp existerande spår för att försäkra att tågtrafiken går som 
den ska. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet välkomnar utbyggnaden av fyrspår mellan Uppsala-Stockholm. Den 
innebär en välbehövlig infrastrukturförbättring ur både regionalt och nationellt 
perspektiv. På grund av hur det var utformarmat röstade Centerpartiet som enda parti 
emot fyrspårsavtalet med staten. Genom att teckna det gav Uppsala kommun utan 
anledning upp sitt planmonopol, vilket alvarlig försvårar för kommunen att själv 
bestämma över sin utveckling.  Att få till fyra spår hela sträckan Uppsala-Stockholm är 
som nämnt av yttersta vikt, men det finns ingen anledning till att Uppsala kommun ska 
behöva gå med på kostsamma och demokratiskt problematiska motprestationer när 
spårbygget i så hög grad ligger i statens intresse. 
De alternativ till spårdragning som Trafikverkets lokaliseringsutredning presenterar är 
svåra att ta ställning till, när två av dessa skulle innebära avtalsbrott med staten. Det 
visar åter igen på det problematiska med denna typ av avtal, som i det här fallet 
bakbinder Uppsala kommun. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är bra att det påtalas vilken förödande betydelse för ett framtida ”Nysala” en 
östligare dragning av ny järnväg än längs nuvarande järnvägsspår skulle få. Det är 
viktigt att en spårutbyggnad kommer till stånd, men samtidigt måste vi ha 
handlingsfrihet för området mellan E4 och järnvägen för framtida utbyggnad. 
Kristdemokraterna har länge drivit att huvuddelen av utbyggnaden i Lunsen / Nåntuna / 
Sävja flyttades till detta område. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Fyrspårsavtalet med dess åtaganden om bostäder och spårväg är oerhört viktigt. Det 
syftar till att säkra Uppsala kommuns framtida tillväxt och Uppsalabornas välstånd. 
Liberalerna har varit med att förverkliga dessa planer och förordar därför lokaliseringen 
längs befintliga spår. De är i stort behov av upprustning och Trafikverkets redovisning 
visar att vid de alternativa sträckningarna kommer dessa nödvändiga renoveringar att 
utebli. Vidare kommer sträckningen längsmed E4:an innebära att varken Knivsta 
stationshus eller sträckan vid Trunsta träsk rustas upp. Skulle dessa utebli försvårar det 
möjligheten för Knivsta kommun att hålla sin del av avtalet med staten. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 18  

Ordnande med gravsättning 
KSN-2024-00335 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ordna med gravsättning av  i enlighet med 5 kap. 2 § 
begravningslagen (1990:1144). 

Sammanfattning 

 avled den . Då gravsättning av  
 inte har skett genom de efterlevandes försorg har kommunen där den avlidne 

senast var folkbokförd, enligt 5 kap. 2 § begravningslagen, en skyldighet att ordna med 
gravsättning. Under handläggningen av ärendet har uppmärksammats att Uppsala 
kommuns ansvar enligt begravningslagen inte har delegerats till någon nämnd. Av 
Reglemente för kommunstyrelsen och övriga nämnder i Uppsala kommun, framgår att 
kommunstyrelsen ansvarar för sådana uppgifter som inte lagts på annan nämnd, 
varför aktuellt ärende läggs fram för beslut till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 2024-02-01 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 19  

Svar på initiativärende om situationen på 
Bälinge Skola från Therez Almerfors (M) 
KSN-2023-02590 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam 
(KD) har i initiativärende den 19 september yrkat 
att kommunstyrelsen uppdrar till fastighetsstaben att redovisa vilka renoveringar 
för Bälinge skola som ligger inom plan och när, vilka ytterligare behov som finns 
samt vilka kostnader som är förenade med detta (plan och behov). 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 8 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 december 2023. 
• Bilaga 1, initiativärende om situationen på Bälinge skola från Therez Almerfors 

(M) med flera  
• Bilaga 2, Statusbesiktning Bälinge skola 2023-02-23 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Situationen på Bälinge skola är undermålig och det är förödande att upprustning av 
skolan har skjutits fram flera gånger. En ny skola skulle redan nu ha stått klar.  
Under det senaste året har det varit många turer fram och tillbaka med mycket oklarhet 
för barnen och deras familjer. Med illa fungerande toalettlösningar, undermåliga lokaler 
och oro.  
Det är positivt att den genomgång av vägen framåt som vi efterfrågade i vårt initiativ nu 
finns och redovisas på ett tydligt sätt. Det är bra att det nu tillkommer nya paviljonger 
men vi har hela tiden menat att den gamla, som var den del av skolan elever och lärare 
menade var de bästa lokalerna, hade kunnat stå kvar. Det är rent skatteslöseri att ta bort 
och sedan återetablera paviljonger bara några månader senare. S, V och MP anför att 
kostnaden för de insatser man nu gör i skolbyggnaderna måste jämföras med vad det 
hade kostat att ha moduler uppställda under en längre tid. Det är visserligen sant till viss 
del om man bara ser till pengar, men hade fräscha moduler som alternativ till en skola 
som är på väg att förfalla hade inneburit ett mycket mindre lidande för alla elever. För oss 
är undervisning av god kvalitet och mer pengar till verksamheten i våra klassrum 
viktigare för att eleverna ska kunna tillgodogöra sig kunskap.   

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utbildningsnämndens främsta uppgift är att säkerställa en god skolgång för Uppsalas 
elever. Detta inkluderar att kommunens skollokaler måste vara ändamålsenliga och i 
godtagbart skick. I fallet Bälinge skola har kommunen misslyckats på ett 
anmärkningsvärt dåligt sätt. Lokalerna är i dagsläget undermåliga och kommunen har 
varit alldeles för långsam när det kommer till att åtgärda problemen. Det är av yttersta 
vikt att kommunen snabbar på processerna för att komma igång med det nya 
skolbygget. Under tiden måste vi säkerställa att den befintliga skolan hålls i tillräckligt 
gott skick för att fungera som skollokal utan att äventyra elevernas välmående och 
skolgång. Det får kosta vad det kostar, att rädda elevernas skolgång måste vara vår 
högsta prioritet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 20  

Svar på initiativärende om att motverka och 
stoppa kommunala särkrav i byggbranschen 
från Therez Almerfors (M) 
KSN-2023-02925 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativärendet med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) har den 18 oktober 2023 väckt ett initiativärende om att motverka 
och stoppa kommunala särkrav i byggbranschen och yrkat på att 
stadsbyggnadsförvaltningen ges i uppdrag att för kommunstyrelsens och plan- och 
byggnadsnämndens presidium redovisa den lista med identifierade krav som saknar 
stöd i plan- och bygglagen, plan- och byggförordningen, Boverkets byggregler eller 
Boverkets allmänna råd. 

Stadsbyggnadsförvaltningen bedömer att vi i nuläget inte ställer kommunala särkrav. 
Förvaltningen håller med om att arbetet med att effektivisera och förenkla 
kommunens processer kopplade till samhällsbyggandet är viktigt, men kan inte se hur 
sammanställandet av en lista över kommunala särkrav skulle underlätta det arbetet.  

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 29 januari 2024 § 9 
• Tjänsteskrivelse daterad 27 december 2023 
• Bilaga 1, Initiativärende om att motverka och stoppa kommunala särkrav i 

byggbranschen 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jennie Claesson (L), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) yrkar 
bifall till initiativet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara initiativet mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla detsamma och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag att besvara initiativet. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras bifallsyrkande med följande motivering: 
Uppsala kommun ska hjälpa till att lösa problem, inte skapa dem och kommunen ska 
vara med medpart inte en motpart för företag som vill utvecklas och etableras här. 
Genom att ställa kommunala särkrav gör vi inget av detta. I svaret påstås det att det inte 
är ett problem, men i våra dialoger med företag men även med vår egen bolagskoncern 
påstås det att det är det ett problem.  
Vill vi förbättra företagsklimatet och att det ska bli fler som vill bygga och utveckla 
Uppsala behöver vi lösa problemen, inte blunda och ignorera dem. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Även om kommunen har mycket ambitiösa miljö- och klimatambitioner måste 
kommunen undvika att driva på byggkostnaderna. Produktivitetsförbättringarna inom 
byggbranschen tillhör de sämsta inom näringslivet. Det innebär att kostnaderna för nya 
bostäder är väldigt höga vilket leder till boendekostnader som i allt större utsträckning 
tar för stor andel av de boendes disponibla inkomster. För att kommunen inte ska bidra 
till att redan höga boendekostnader blir ännu dyrare måste återhållsamheten med 
särkrav vara stor. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 21  

Utökning av verksamhetsområdet för den 
allmänna vatten- och avloppsanläggningen 
KSN-2023-03658 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att utöka verksamhetsområdet för den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen i Uppsala kommun med de fastigheter och områden 
som framgår av fastighetsförteckningar och kartor i ärendets bilaga. 

Sammanfattning 

Styrelsen för Uppsala vatten och avfall AB har föreslagit kommunfullmäktige att utöka 
verksamhetsområdet för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen i Uppsala 
kommun till att omfatta ett antal nybildade och befintliga fastigheter som gränsar till 
det befintliga verksamhetsområdet samt ett utbyggnadsområde i gällande VA-
utbyggnadsplan. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 18 
• Tjänsteskrivelse daterad 21 december 2023 
• Bilaga 1, beslutsunderlag och förslag till utökning av verksamhetsområdet för 

VA från Uppsala vatten och avlopp AB den 16 november 2023 § 91 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (CI lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi ser positivt på att öka vattenkvaliteten i Trehörningen och Funbosjön. Däremot har vi 
både nu och tidigare lyft bristen på kommunikation mellan kommun och fastighetsägare 
inför dragningar av nya vatten- och avloppsledningar och påkoppling till systemet. 
Utifrån kommunens styrdokument har det genomförts inventeringar av olika fastigheter 
och om de inte uppfyller kraven kommer det ett föreläggande om att det behövs 
genomföras åtgärder inom två år. Detta trots att det finns planer på att bygga ut 
systemet så att fastigheterna kan koppla på sig på den anläggning som byggs. Det leder 
till att fastighetsägarna gör investeringar som kommunen sedan kan komma att bli 
återbetalningsskyldig för. En sådan situation skulle lätt kunna undvikas om kontakten 
mellan kommunen och fastighetsägarna hade varit bättre. Vi har arbetat för en bättre 
planering så att kommunen inte ska riskera att betala ut pengar för genomförda 
åtgärder då det drabbar skattekollektivet. 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun måste säkerställa att fastighetsägare som idag har godkända 
avloppsanläggningar inom det utökade verksamhetsområdet inte kommer att drabbas 
ekonomiskt i och med tvångsanslutningen till den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 22  

Policy för kommunikation inom Uppsala 
kommunkoncern 
KSN-2023-03616 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta justerad Policy för kommunikation, enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige antog 11 december 2017 (§ 280) en kommunikationspolicy för 
Uppsala kommun. Mot bakgrund av identifierade behov, så som ytterligare ökad 
transparens för invånare, tydliggörande av kommunikationens roll i kommunal 
verksamhet samt kompletterande lagstiftning har ett förslag till reviderad policy för 
kommunikation inom Uppsala kommunkoncern tagits fram under hösten 2023. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 19 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 december 2023 
• Bilaga 1: Förslag till policy för kommunikation inom Uppsala kommunkoncern 
• Bilaga 2: Policy för kommunikation med föreslagna ändringar markerade. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kommunikationsstaben har fått expandera till att bli närmare 100 anställda och som 
kostar otroligt mycket pengar som skulle kunnat gå till välfärden istället för till inlägg på 
sociala medier. Det hör inte till kommunens kärnuppdrag att hålla med en 
kommunikationsbyrå av dessa proportioner. Kommunikationsarbetet behöver bli 
betydligt mer avskalat och hålla sig inom begränsade ramar om att tillgängliggöra de 
kommunala verksamheterna inför medborgarna. De ändringar som presenteras i den 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

uppdaterade versionen av policy för kommunikation har vi inget särskilt att anmärka på. 
Däremot är vi starkt kritiska till att kommunen skall arbeta med beteendeförändringar 
om inte särskilda skäl av stor betydelse föreligger. Vi är även kritiska till kravet om 
normkritisk kommunikation, det är fel att kräva att kommunikationen ska utgå från ett 
vänsterpolitiskt och genusvetenskapligt förhållningssätt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 23  

Förvärv av fastigheter i Rosendal och Sala 
backe genom bolag 
KSN-2024-00068 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna Uppsalahem AB:s förvärv av Granit Bostad Rosendal AB (under 
namnändring till Uppsalahem Rosendal AB), org.nr. 556917–7164, från Granit 
Bostad 2 AB, org.nr. 556995–9330, 

2. att godkänna Uppsalahem AB:s förvärv av Granit Bostad Fyrislundsgatan AB 
(under namnändring till Uppsalahem Fyrislundsgatan AB), org.nr. 556879–
2716, från Granit Bostad 3 AB, org.nr. 556994–5768, 

3. att fastställa bolagsordningen för Uppsalahem Rosendal AB enligt ärendets 
bilaga 1, 

4. att fastställa bolagsordningen för Uppsalahem Fyrislundsgatan AB enligt 
ärendets bilaga 2,  

5. att utöka Uppsalahem AB:s investeringsram för 2024 med 835 miljoner kronor, 
samt  

6. att utöka kommunstyrelsens bemyndigande att uppta nya lån under 2024 
med 835 miljoner kronor, inom en totalt högsta låneram om totalt 21 835 
miljoner kronor. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

7. att utöka Uppsalahem AB:s lånelimit med 835 miljoner kronor enligt ärendets 
bilaga 3. 

Sammanfattning 

Uppsalahems uppdrag är att i allmännyttigt syfte och med affärsmässighet främja 
bostadsförsörjningen i Uppsala kommun genom att tillhandahålla hyresbostäder, 
genom ägande och egen nyproduktion eller via förvärv av bostadsfastigheter. 

Uppsalahem har givits möjlighet att via två bolag förvärva tre fastigheter med ett 
underliggande fastighetsvärde om totalt 835 miljoner kronor. Fastigheterna består av 290 
lägenheter belägna i Rosendal och Sala backe. De två fastigheterna i Sala Backe har byggår 
2014/2020 och fastigheten i Rosendal har byggår 2017/2021. Fastigheterna har ett 
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geografiskt läge i nära anslutning till Uppsalahems nuvarande fastigheter i området vilket 
möjliggör god förvaltningseffektivitet utan behov av ökade resurser. Fastigheterna bidrar 
även till att nå en jämnare åldersfördelning av Uppsalahems totala bestånd.  

Då förvärven har tillkommit efter kommunfullmäktiges beslut av Mål och budget 2024–2026 
och beslut om kommunkoncernens externa låneram för 2024 behöver Uppsalahems 
investeringsram för 2024 utökas med 835 miljoner kronor, tillika att kommunens högsta 
externa låneram och Uppsalahems lånelimit behöver utökas med motsvarande belopp.  

Sammantaget bedöms förvärven vara en god affär som stärker resultatet och ger ett 
positivt kassaflöde för både kommunkoncernen och Uppsalahem AB. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 20 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 januari 2024 
• Bilaga 1, förslag till bolagsordning för Uppsalahem Rosendal AB 
• Bilaga 2, förslag till bolagsordning för Uppsalahem Fyrislundsgatan AB 
• Bilaga 3, Föreslagna lånelimiter för Uppsalahem AB 2024 

Yrkanden 

Kent Kumpula yrkar i första hand 
att kommunen ska lägga ett bud på 500 miljoner för köpet av fastigheterna, godtas inte 
det budet ska vi avstå från affären. 

Kent Kumpula (SD) yrkar i andra hand avslag till arbetsutskottets förslag. 

Jennie Claesson (L), Ehsan Nasari (C) och Therez Almerfors (M) yrkar avslag till 
arbetsutskottets förslag. 

Jonas Segersam (KD) och Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Jennie Claesson (L) yrkar avslag till Kent Kumpulas (SD)ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpulas (SD) ändringsyrkande mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ehsan 
Nasari (C) med fleras avslagsyrkande med följande motivering: 
Alla investeringar som kommunen eller dess bolag genomför ska vara välavvägda, värna 
skattebetalarnas pengar och komma till nytta för uppsalaborna. Att köpa och sälja är 
inte kommunens kärnverksamhet. Det finns en ideologisk skiljelinje om kommunens 
verksamhet ska vara en växande organisation eller en mer återhållsam för att möjliggöra 
för andra aktörer att också ansvara för att utveckla Uppsala. Vi måste uppmuntra och 
skapa förutsättningar för att andra aktörer ska bygga bostäder i vår kommun, det ska 
vara attraktivt att bedriva verksamhet i Uppsala kommun. Vi anser att kommunens bolag 
inte ska göra sådant som marknaden kan lösa.  
Det även problematiskt att kommunens låneskuld ökar med detta förvärv. Varje ökning 
av låneskulden går ut över skattebetalarna. Alla investeringar som kommunen eller dess 
bolag genomför ska vara välavvägda, värna skattebetalarnas pengar och komma till 
nytta för uppsalaborna. 
Uppsalahem har visserligen agerat på sunt sätt ur ett bolagsperspektiv, men att 
investera i fastigheter på det här sättet är inte allmännyttans uppdrag. Förvärvet ökar 
inte Uppsalas totala bostadsbestånd, man restaurerar inte nedgångna fastigheter och 
man bygger heller inte nya bostäder. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
De här fastigheterna har legat ute till försäljning på marknaden under längre tid utan att 
bli sålda, om ingen har nappat på köpet är det nog ingen jättebra affär för det pris som 
säljaren begär. Det är alldeles för mycket pengar att spekulera i farstighetsaffärer för 
närmare en miljard, samtidigt som kommunen har så många andra brister och hål i sin 
verksamhet att stoppa pengar i. Kan vi få fastigheterna till ett vrakpris, exempelvis 500 
miljoner, så kommer saken i ett annat läge. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Tisdagen den 6 februari demonstrerade ett drygt hundratal byggnadsarbetare i 
Stockholm med budskapet ”Bygg bort krisen – bygg bostäder!”. Demonstrationen visar 
hur viktigt det är att beslutsfattare på samtliga nivåer nu tar sitt ansvar för att få i gång 
bostadsbyggandet. Varje byggnadsarbetare sysselsätter minst fyra andra personer inom 
andra yrkeskategorier och dagens lågkonjunktur innebär en tvärnit på byggmarknaden. 
Vi måste vända den negativa trenden och här behövs alla goda initiativ. Utifrån det 
allvarliga läget på arbetsmarknaden måste Uppsala kommun – och ytterst vi politiker 
som representerar medborgarna i vår kommun – göra sitt yttersta för att underlätta, 
påskynda och stimulera nybyggnationer. 
Att i detta läge gå in i en fastighetsaffär för att köpa redan befintliga hyresrätter leder inte 
till fler bostäder, arbetstillfällen eller ekonomisk stimulans. Men just detta är vad 
kommunala Uppsalahem nu vill göra. Uppsalahems ordförande och VD skriver i UNT 
(7/2–24) att ”ända sedan starten har Uppsalahem byggt i snitt 200 nya bostäder per år till 
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en årlig kostnad i dag på närmare 500 miljoner kronor”. De medger att varje bostad har 
kostat cirka 2,5 miljoner kronor att bygga. Nu vill de i stället förvärva bostäder till en 
kostnad på 2,9 miljoner kronor.  Detta i en lågkonjunktur där priserna på 
fastighetsmarknaden redan sjunkit. Vi kan bara utifrån Uppsalahems egen artikel och 
med enkel matematik konstatera att fastighetsaffären som Uppsalahem och styret 
tillsammans med UP vill driva genom är en ren förlustaffär för skattebetalarna. Det här 
beslutet är ett stort misstag. 
Vi liberaler anser att marknadens roll är avgörande för att möta bostadsbristen i 
Uppsala. Bostadsmarknaden har under en längre tid präglats av för få bostäder och det 
finns ett tydligt behov av att bygga fler bostäder i stället för att förvärva redan 
existerande. Fokus bör ligga på att öka utbudet av bland annat hyresrätter genom att 
kontinuerligt investera i nybyggnation. 
Givet det ekonomiska läge vi befinner oss i har investeringar i nya bostäder sjunkit till 
nivåer som är jämförbara med vid millennieskiftet. Därför måste vi som politiker vara 
modiga och våga besluta om att investera i redan planerade projekt för att stimulera 
bostadsbyggandet. Vi kan inte riskera att upprepa misstagen från 90-talet och den 
bostadsskuld som vi fortfarande håller på att beta av. 
Liberalerna vill också understryka vikten av att främja konkurrens inom bostadssektorn 
och är oroade över avsaknaden av konkurrenssituation i samband med denna 
försäljning. Vidare ifrågasätter vi prissättningen. En befogad fråga som vi inom 
liberalerna verkar vara ensamma om att ställa är varför ingen annan velat förvärva 
dessa fastigheter? 
Ekonomiskt sett hade det varit mer fördelaktigt för kommunen att självt ta ansvar för 
byggandet, snarare än att genomföra dyra förvärv av hyresrätter där värdet per lägenhet 
beräknas till långt över marknadsvärdet. Genom att bygga självt kan det kommunala 
bostadsbolaget öka beståndet i kommunen samtidigt som det skapar viktiga 
arbetstillfällen inom byggbranschen. 
Uppsala är en av Sveriges mest attraktiva kommuner, vilket medför en stadig 
befolkningsökning, en expansiv arbetsmarknad och stark tillväxt. Liberalerna är ett 
tillväxtpositivt parti. Vi tror att marknaden tillsammans med det offentliga kan utveckla 
samhället utifrån ett hållbart perspektiv. Det handlar om jobb, välstånd, välmående och 
företagsamhet. Det är vår vision om ett hållbart Uppsala. 
Vi anser att Uppsalahem ska avstå köpet av hyresrätterna och fortsätta att bygga självt, 
precis som bolaget alltid gjort. Liberalerna vill komma igång med byggandet av nya 
bostäder, så att fler byggnadsarbetare kommer i arbete igen samtidigt som det ger 
ringar på vattnet och sysselsätter många andra. Bygg bort krisen – bygg bostäder! 
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Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
När kommunens bolag har möjlighet att genom ekonomiskt fördelaktiga förvärv stärka 
sina möjligheter att leverera i linje med sina ägaruppdrag är det positivt. Uppsalahems 
föreslagna förvärv innebär bland annat att drifts- och underhållsekonomin snabbt 
förstärks. Att Uppsalahem har möjligheten att i ekonomiskt svåra tider göra bra förvärv 
utesluter inte att bolaget även bygger nya bostäder. Varje investering, oavsett om det är 
en nyproduktion eller ett förvärv, ska bygga på en investeringskalkyl som trovärdigt visar 
att det är en bra affär.  
När Uppsalahems företagsledning och styrelse anser att de har affärscase som motiverar 
förvärv eller nybyggen förväntas de driva dem. Stora delar av Uppsala Stadshus ABs 
tillgångar utgör Uppsala kommuns balansräkning. En balansräkning som är 
Uppsalabornas tillgångar. Tillgångar som i huvudsak inte är tänkta att säljas 
representerar samtidigt en krisbuffert om kommunen bedriver en dålig ekonomisk 
hushållning. Det är dock dåligt för Uppsalaborna om kommunens tillgångar säljs ut i 
dåliga tider eftersom det innebär att priset på tillgångarna är låga. Affärscaset som 
Uppsalahem AB presenterat motiverar att kommunfullmäktige stöttar genomförandet 
av affären. 
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§ 24  

Svar på motion om att förbjuda djurcirkusar 
från Lovisa Johansson och Stina Jansson (FI) 
KSN-2022-02695 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 19 september 
2022 att Uppsala kommun inte ska upplåta kommunal mark till cirkusar som i 
kommersiellt syfte utnyttjar djur 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 30 januari 2024 § 21 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 januari 2024 
• Bilaga 1, Motion om att förbjuda djurcirkusar 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 13 december 

2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att avslå 
motionen. 
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§ 25  

Val av ledamöter från näringslivet till 
Näringslivsrådet 
KSN-2023-00789 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar för perioden 8 februari 2024 till den 31 december 2024 

1. att till ledamöter i Näringslivsrådet utse Karin Lindén och Sofie Skaränger.  

Deltar ej i beslut 

Kent Kumpula (SD) deltar ej i beslutet. 

Sammanfattning 

I enlighet med Föreskrifter för Näringslivsrådet, som kommunstyrelsen beslutade om 
den 11 november 2023, ska kommunstyrelsen utse som flest 12 ledamöter från 
näringslivet i Uppsala för en tidsperiod om 1 år med möjlighet till förlängning med ett 
år i taget. 
Det finns i nuläget två vakanta platser i Näringslivsrådet. Genom ett öppet 
nomineringsförfarande har två nya ledamöter nominerats. Dessa föreslås utses till 
ledamöter i Näringslivsrådet under år 2024.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är utmärkt att Näringslivsrådet förstärks med två nya företagare med stora 
värdefulla kontakter inom Uppsalas näringsliv. Med tanke på att kompetensförsörjning 
och servicekvalité är mycket viktiga förbättringsområden kommer de nya företagarna i 
rådet att förstärka det lag av företagare som utgör dagens Näringslivsråd. 

  



Sida 47 (55) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 26  

Val av ledamot till Uppsala kommuns lokala 
brottsförebyggande råd 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar för perioden 8 februari 2024 till den 31 december 2026 

1. att till ledamot i Uppsala kommuns lokala brottsförebyggande råd utse Ehsan 
Nasari (C). 

Sammanfattning 

I enlighet med föreskrifterna för Uppsala kommuns lokala brottsförebyggande råd 
(kommunstyrelsen 13 december 2023 § 288) ska en ledamot väljas av 
kommunstyrelsen. Denna ledamot ska representera något annat parti än de partier 
som tillhör den styrande majoriteten i kommunen.  

Nya förtroendevalda till rådet kommer att tillsättas varje mandatperiod efter att 
allmänna val har hållits eller om majoritetsförhållandena ändras under löpande 
mandatperiod. Om det sker personförändringar av andra skäl kommer nya ledamöter 
att tillsättas. 

Yrkande 

Therez Almerfors (M) nominerar Ehsan Nasari (C) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Therez Almerfors (M) nominering. 
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§ 27  

Delegationsbeslut till kommunstyrelsen 7 
februari 2024 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut 

• Delegationsförteckning Kommunstyrelsen 2023-12-08 till 2024-01-31 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 28  

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 7 
februari 2024 
KSN-2022-02350 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Ordförandebeslut 2023-05-08 Röstningsinstruktion 
• Ordförandebeslut 2023-05-08 Röstombud och röstningsinstruktion 
• Kommunrevisionens granskning av arbete mot psykisk ohälsa för barn och 

unga 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2023-12-06 
• Månadsrapport KS december 
• Månadsbrev EST januari 
• Särskild partiaktivitet (KD) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 29  

Initiativärende om väg 600 från Kent Kumpula 
(SD) 
KSN-2024-00475 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå initiativärendet. 

Sammanfattning 

Kent Kumpula (SD) yrkar i initiativärende: 

• att kommunstyrelsen överlämnar skrivelse om framkomlighet- och 
trafiksäkerhetsbrister gällande ändringsplanen för väg 600 till regeringen.  

• att kommunstyrelsen uppmanar regeringen att godta överklagan av 
ändringsplanen för väg 600. 

• att kommunstyrelsen uppmanar Trafikverket att stoppa ombyggnaden av väg 
600. 

Initiativärendet återges i bilaga A § 29 

Motiv till beslut 

Uppsala kommun har länge arbetat för att få till stånd en cykelväg på sträckan. 
Regeringen fastställde vägplanen den 25 januari i år och avslog överklaganden. Vidare 
följer vägplanen väglagens och miljöbalkens bestämmelser. Vägplanen följer 
kommunens översiktsplan och regionens länsplan och cykelplan. Nuvarande 
utformning av cykelvägen tar tillvara en redan hårdgjord yta och sparar 1 ha 
jordbruksmark jämfört med tidigare förslag. 

Beslutsunderlag 

• Initiativärende om väg 600 från Kent Kumpula (SD) 
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Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till 
initiativärendet. 

Kent Kumpula (SD) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till initiativärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Kent Kumpula (SD) med fleras bifallsyrkande mot Erik Pelling (S) 
med fleras avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen avslår initiativet. 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
egna bifallsyrkanden. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Förbättrad framkomlighet, inte försämrad. Det är vägledande för oss moderater. Vi har 
vid flera tillfällen anfört och påtalat att vi anser att cykelvägen längs väg 600 ska vara en 
separat cykelväg och inte ta nuvarande vägbana i anspråk och därmed minska 
trafiksäkerhet och försämra vägnätets kapacitet.  
Vår farhåga är att cykelvägen med den förändrade dragning kommer att vara mer 
oattraktivt belägen på tidigare E4 och intill nuvarande delvis tunga trafikflöden utan 
bättre säkerhet. Vidare är det viktigt för framkomligheten för blåljuspersonal att det är en 
separat cykelväg.  
Vi tycker att de två första att-satserna var bra men stod inte bakom den tredje, därav att 
vi inte biföll initiativet. 
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§ 30  

Initiativ om ett tryggare Resecentrum från 
Therez Almerfors (M) och Sofia Anderson (M) 
KSN-2024-00476 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativärendet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) och Sofia Andersson (M) yrkar i initiativärende: 

• att Uppsala kommun undersöka möjligheterna för ett nytt medborgarlöfte 
som också bör innehålla samverkan kring hemlöshet,  

• att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram förslag om hur väktare eller 
ordningsvakter kan finnas närmare till hands tidiga morgnar och förmiddagar, 
samt  

• att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram en plan för utökad renhållning runt 
om Resecentrum. 

Initiativärendet återges i bilaga A § 30 

Motiv till beslut 

Medborgarlöfte som metod är polisens styrmodell för att åstadkomma lokal förankring 
och anpassning av arbetet. Det första medborgarlöftet för Resecentrum kom till stånd 
2017 och har sedan uppdaterats regelbundet. Medborgarlöften baseras på en 
behovsanalys och utgår från bland annat brottsstatistik och medborgardialoger. I takt 
med att metoden Effektiv Samordning för Trygghet har etablerats som plattformen för 
polisens och kommunens samverkan kring otrygga platser sker motsvarande analyser 
och anpassningar av det trygghetsskapande arbetet inom ramen för det.  

Frågan om hemlösas situation är viktig ur många aspekter, inte minst ur den hemlöses 
perspektiv. Det är dock en mycket liten andel (ca 1 %) av de som svarat på kommunens 
medborgardialog som uppfattar hemlösas närvaro på Resecentrum som 
otrygghetsskapande. Ett stödteam för personer i missbruk och hemlöshet har 
etablerats av socialförvaltningen sedan slutet av förra året. Polisen har kontakt direkt 
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med dem och de samverkar också med Stadsmissionen och Region Uppsala, bland 
annat rörande sprutbytesprogrammet.  

Jernhusen och Trafikverket anlitar såväl ordningsvakter som väktare för att 
upprätthålla ordning och trygghet i och kring Resecentrum, perronger, Centralpassage 
m.m. De har mötts under hösten tillsammans med kommunen för att se över hur 
samverkan mellan deras uniformerade personal och kommunen kan utvecklas, vilket 
kommer att fortsätta. Kommunens ordningsvakter har ett stort område att verka över 
och ska ses som ett komplement till fastighetsägarens och verksamhetsutövarens 
resurser, som är de som primärt behöver anpassa arbetstider och arbetssätt för att 
möta behoven.  

Renhållning är en prioriterad fråga kring Resecentrum och extra medel har avsatts för 
detta i Mål & Budget, men hanteras av Gatu- och Samhällsmiljönämnden. 

Beslutsunderlag 

• Initiativ om ett tryggare Resecentrum från Therez Almerfors (M) och Sofia 
Anderson (M) 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar att initiativärendet 
besvaras. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till initiativärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Erik Pelling (S) med fleras yrkande att besvara initiativet mot 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla initiativet och finner att 
kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras yrkande att besvara initiativet. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras bifallsyrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 31  

Initiativ för att samla aktörer för ett krismöte 
om cityhandeln från Therez Almerfors (M) med 
flera 
KSN-2024-00477 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativärendet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) med flera yrkar i initiativärende: 

• att Uppsala kommun kallar Uppsala citysamverkan, fastighetsägarna i city och 
andra relevanta aktörer till ett krismöte för att bryta utvecklingen med 
butiksstängningar i city och uppdatera oss om nödvändiga insatser för en 
attraktivare stadskärna. 

Initiativärendet återges i bilaga A § 31 

Motiv till beslut 

City och citykärnan är den viktigaste noden för Uppsala. Ett möte är redan bokat och 
planerat till den 5 mars med just fokus på var vi står nu och så även lärdomar från 2023. 
Inbjudna till detta möte är alla i kommunstyrelsens arbetsutskott (KSAU) samt 
Citysamverkan som organisation och alla fastighetsägare i city.  

Behovet att hålla en löpande dialog mellan politik, tjänstepersoner och alla aktörer i 
City är viktigt. Att samlas kring utvecklingen av City och utmaningar med konjunktur, 
tillgänglighet för alla trafikslag och förändrade köpmönster och tillskapande av 
händelser som lockar till City är viktigt. Självklart behöver vi ta krafttag och fokusera 
tillsammans när tiderna är extra svåra. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2024-02-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Initiativ för att samla aktörer för ett krismöte om cityhandeln från Therez 
Almerfors (M) med flera 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar att initiativärendet 
besvaras. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till initiativärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Erik Pelling (S) med fleras yrkande att besvara initiativet mot 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla initiativet och finner att 
kommunstyrelsen bifaller Erik Pelling (S) med fleras yrkande att besvara initiativet. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras bifallsyrkande. 

 

 

 



Sida 1 av 1 

Initiativärende om väg 600 

Trafikverket planerar en cirka 16 km lång gång- och cykelväg mellan Uppsala och Björklinge, 
via Lövstalöt. Målet är att öka trafiksäkerheten och tillgängligheten för gång- och 
cykeltrafiken. Den nuvarande landsvägen planeras att smalnas av för att göra plats för 
denna cykelväg. Man väljer att smalna av vägen på grund av ekonomiska skäl och för att 
bevara jordbruksmark. Tyvärr på bekostnad av övrig trafik, med stora negativa följder för 
blåljusverksamhet, näringsliv och de boende i området som trafikerar vägen dagligen. 

Trots graverande kritik mot planerna har inte tillräckliga justeringar av planerna gjorts. 
Ändringsplanen är nu överklagad och ligger hos regeringen för handläggning. Det är nu upp 
till regeringen att godta överklagan eller godkänna planen. 

Väg 600 är en prioriterad utryckningsväg för blåljusmyndigheterna i Uppsala kommun. I ett 
gemensamt yttrande från Ambulanssjukvården, Polisen och Uppsala brandförsvar 
understryker myndigheterna att deras sammantagna bedömning är att ombyggnaden skulle 
ha en negativ inverkan på utryckningstrafiken på vägen. Den planerade ombyggnaden skulle 
både öka risken för utryckningsrelaterade olyckor och förlänga utryckningstiderna. 

Blåljusmyndigheterna är även oroliga för en försämrad allmän trafiksäkerhet för 
motorfordonstrafiken på grund av ökade antal farliga omkörningar. Väg 600 har redan idag 
problem med A-traktorer med befintlig vägbredd, något som skulle öka avsevärt när 
väggrenen försvinner och A-traktorerna tvingas ligga kvar och hindra framkomligheten för 
övrig trafik. 

En kombination av ekonomiska besparingsskäl samt favorisering av cykeltrafiken leder till en 
onödig konfliktyta som försämrar den lokala infrastrukturen för både blåljuspersonal, 
näringsliv och invånare. Att reducera vägrenen utefter minimistandarden kommer resultera i 
en betydande försämring av framkomligheten. Varken Uppsala kommun eller Trafikverket 
har tagit tillräcklig hänsyn till invånarnas behov i deras närområde. Det är dags att Uppsala 
kommun tar sitt ansvar och kommunicerar till regeringen att ändringsplanen för väg 600 bör 
stoppas i sin nuvarande form. 

Med anledning av ovanstående yrkar vi: 

• att kommunstyrelsen överlämnar skrivelse om framkomlighet- och
trafiksäkerhetsbrister gällande ändringsplanen för väg 600 till regeringen.

• Att kommunstyrelsen uppmanar regeringen att godta överklagan av
ändringsplanen för väg 600.

• Att kommunstyrelsen uppmanar Trafikverket att stoppa ombyggnaden av väg
600.

Uppsala den 30 januari 2023 

Kent Kumpula, ledamot (SD)  Alexander von Uckermann, ersättare (SD) 

Bilaga A § 29



Initiativ om ett tryggare Resecentrum 

Uppsala Resecentrum har varit föremål för många trygghetsåtgärder, varav flera varit 
lyckade. Uppsala kommun har tillsammans med Polisen haft ett medborgarlöfte som 
löpt från 2020 men gick ut 2023. Man har inom ramen för detta fokuserat på bland 
annat riktade insatser mot narkotika, särskilt bland unga, förbättra belysningen samt 
kontinuerligt arbetat med renhållning och klotterrondering. 

En medborgardialog genomfördes hösten 2023. De som svarat på enkäten har 
uppgett vad de upplever ökar känslan av trygghet kring Resecentrum. De vanligaste 
svaren nämner mycket folk i rörelse, bra belysning eller att det är ljust ute och hög 
närvaro av ordningsvakter eller väktare. 

Dagtid upplever 90 procent att de känner sig mycket trygga eller ganska trygga runt 

Resecentrum. På kvällar känner sig 46 procent mycket trygga eller ganska trygga. 

Andelen som känner sig trygga eller ganska trygga är högre än vid tidigare 

medborgardialoger, vilket är bra och visar att medborgarlöftet troligen fungerar. 

Samtidigt uppger företagare inne i Resecentrum att situationen med otrygghet 

eskalerat och att de själva kan behöva ingripa när stökiga personer angriper 

resenärer eller förstör inne i butikerna. Ordningsvakter eller väktare finns inte på plats 

på morgnarna eller förmiddagarna, vilket gör att de anländer sent till platsen då 

situationen redan är över, om de larmas dit under den tiden. 

Vintertid är det mörkt även på morgonen när människor åker till jobbet och ofta möts 

tidiga pendlare av en enslig centralpassage med bråte. Kommunen städar enligt 

egen uppgift varje dag men klotter och bråte har den senaste tiden fått breda ut sig. 

Utsatta människor i hemlöshet sover inte sällan i hissarna eller i passagen, vilket är 

problematiskt framför allt för de enskilda personerna men också för den som behöver 

åka hiss på morgonen. Uppsala kommun kan förbättra sitt arbete för att ingen ska 

behöva vara hemlös bland annat genom bättre samverkan mellan boendeenheten på 

kommunen och exempelvis Stadsmissionen som träffar många av de utsatta 

personerna varje dag. 

Resecentrum är in- och utpassagen i Uppsala och förtjänar mer omvårdnad. 

Med anledning av ovanstående föreslår vi: 

att Uppsala kommun undersöka möjligheterna för ett nytt medborgarlöfte 

som också bör innehålla samverkan kring hemlöshet, 

att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram förslag om hur väktare eller 

ordningsvakter kan finnas närmare till hands tidiga morgnar och 

förmiddagar, samt 

att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram en plan för utökad renhållning runt 

om Resecentrum. 

Therez Almerfors (M) 

Sofia Andersson (M) 

Bilaga A § 30



Marta Obminska (M) 

Fredrik Hultman (M) 

Mats Gyllander (M) 

2024-02-07 



Initiativ för att samla aktörer för ett krismöte om cityhandeln 

Den senaste tiden har vi kunnat läsa om hur flera butiker i city väljer att stänga ner sin 

verksamhet. För att vi ska fortsätta ha ett levande city och en attraktiv stadskärna måste vi 

säkerställa förutsättningarna för våra företagare. Därför önskar Moderaterna att ett krismöte 

kommer till stånd om cityhandeln med representanter från kommunstyrelsen, näringsidkare, 

tjänstepersoner på kommunen, Citysamverkan och fastighetsägarna.  

Av de anledningar som de nyligen nedstängda butikerna anger är uppgrävningar av gator 

och trafiksituationen två stora problem som försvårat för att deras verksamhet ska gå runt. 

Därutöver är situationen med höjda kostnader och hyror en annan aspekt som påverkar.  

Uppsala kommun ligger idag på plats 221 av 290 i Svenskt Näringsliv 

företagsklimatsranking. Det är en liten ökning från 2022 men fortfarande uppger endast 29% 

av företagarna att de är nöjda med kommunens företagsklimat. I mätningen av politikers 

attityder till företagande och tjänstepersoners attityd till företagande ligger vi fortsatt oroande 

lågt.  

Vi behöver samla samtliga aktörer som på något sätt har en roll i denna negativa trend för att 

vi tillsammans ska kunna vända utvecklingen. Därför lägger vi detta initiativ och vill att 

Kommunstyrelsen gemensamt agerar för att se vilka åtgärder som behöver vidtas. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår vi: 

Att Uppsala kommun kallar Uppsala citysamverkan, fastighetsägarna i city och 

andra relevanta aktörer till ett krismöte för att bryta utvecklingen med 

butiksstängningar i city och uppdatera oss om nödvändiga insatser för en 

attraktivare stadskärna.  

Therez Almerfors (M) 

Sofia Andersson (M) 

Marta Obminska (M) 

Fredrik Hultman (M) 

Mats Gyllander (M) 

2024-01-23 

Bilaga A § 31




